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Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 1. září 2004 *
od 18. 00 hodin

Sběr nebezpečných surovin
* 10. srpna 2004 *
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Velkoobjemové kontejnery
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Fotosoutěž – uzávěrka
* 25. srpna 2004 *
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AKTUÁLNĚ

Ohlédnutí za školním rokem

Sako, kravata, společenské šaty dívek. To jsou
deváťáci jako vyměnění, když si jdou vyzvednout

své poslední vysvědčení na základní škole.

Vážení čtenáři, dovolte krátké ohlédnutí za uplynulým školním
rokem a několik vyhlídek do roku následujícího.

Školní rok 2003/2004 byl pro mne osobně z více důvodů nároč-
ný, ale přesto myslím, že úspěšný. Podařilo se navázat na dobrou
pověst naší školy. Z větších úspěchů bych rád připomněl pomoc
při pořádání tradičních běžeckých závodů Běchovice a Mladé
Běchovice. Škola zorganizovala výjezd téměř všech tříd na školy
v přírodě, podíleli jsme se na karnevalu a dětském dni a kdyby
nepršelo, bylo by jistě zdařilé i slavnostní otevření nového sporto-
viště. Velmi úspěšní jsme byli ve sběru starého papíru. V celopraž-
ské soutěži jsme skončili první v počtu kilogramů na žáka. Přesto-
že jsme malá škola, byli jsme druzí v celkovém počtu kilogramů!
Za velmi důležité považuji rostoucí počet žáků naší školy. To, že je
naše škola úspěšná není dílem jednotlivce. Děkuji za výbornou
práci všem svým zaměstnancům i za výbornou spolupráci s Úřa-
dem MČ. Vážím si dobrých vztahů s rodiči našich žáků i s vámi
všemi, kterým běchovická škola není lhostejná. Zvláštní podě-
kování pak patří Jendovi Jechovi za všechno, co pro nás dělala
dělá.

Věřím, že za úspěšný považují uplynulý školní rok i naši žáci –
někteří jej zvládli lépe, jiní o něco hůře. Ale co je důležité – nejde
jenom o známky! Za všechno, co se vám povedlo, vás chválím
a přeji vám, ať na to příští rok navážete. S tím, co se nepovedlo –
i to se stává, zkusme to příští rok jinak. Vím, že je to někdy těžké,
ale už jen ta snaha se cení…

Pro některé byl tento školní rok na naší škole poslední – od-
chází 17 žáků deváté třídy, pět žáků z páté třídy přechází na více-
letá gymnázia, ze druhé třídy přecházejí děti na jazykovou školu.
Jménem celé školy přeji, ať se jim daří alespoň tak, jako u nás.

Do důchodu odcházejí paní učitelka Miluše Němcová a paní
vychovatelka Vladislava Jeřábková. Nejprve dovolte malou odbočku
– zedník postaví dům, a když se povede, může ho každý ihned
obdivovat, stejně tak pekaře, když upeče dobrou housku. Hod-
nocení práce učitele je o hodně složitější a výsledky se ukáží až
po čase. Mílo a paní Jeřábková – výsledky vaší práce už vidět
jsou. My si jich vážíme a jsou hodny obdivu. Jménem celé školy

(dokončení na straně 4)
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Vzhledem k nutnosti urychleně řešit zahájení vý-
stavby bytových domů, bylo svoláno na 1. července
mimořádné 21.  zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Bě-
chovice.

K bodu 1 – zajištění zahájení výstavby bytových
domů v Českobrodské ulici v Praze-Běchovicích před-
ložil starosta MČ důvodovou zprávu se třemi závažný-
mi materiály:
– konečnou verzi materiálu „Pilotní projekt – VÝSTAV-

BA BYTŮ PRO HL.M. PRAHU“,
– právní rozbor dalšího postupu ve věci „Zajištění vý-

stavby bytů v majetku hl.m.Prahy svěřených MČ Pra-
ha-Běchovice“, první a druhá část, zpracovaný ad-
vokátní kanceláří Tögel & Hanzlík & Eichinger,

– podmínky obchodní veřejné soutěže (OVS).

K projednávaným dokumentům se rozvinula rozsáh-
lá diskuse, ve které byly dokumenty důkladně projed-
nány z nejrůznějších hledisek. Bylo domluveno, že
podmínky OVS budou zveřejněny vyvěšením na Úřední
desce MČ Praha-Běchovice a na jejich zveřejnění bude
upozorněno na internetu a inzerátem v denním tisku.
Podmínky budou vyvěšeny od 2. 7. do 19. 7.2004.

Zastupitelstvo pověřilo starostu MČ Praha-Běcho-
vice podpisem smluv o výstavbě bytových domů s vy-
braným obchodním partnerem, dozorčí komisí a po-
věřilo jej podpisem případných dalších souvisejících
právních vztahů. Smlouvy o výstavbě před jejích pod-
pisem projedná a upřesní dozorčí komise.

K bodu 2 – nové projednání „Návrhu na vydání
územního rozhodnutí na stavbu skladové haly Běcho-
vice“. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice projednalo
novou doplněnou žádost firmy SETO (ELEKTROLUX)
o souhlas MČ s vydáním Územního rozhodnutí na stav-
bu logistické haly v prostoru nákladového nádraží Bě-
chovice. Žádost byla doplněna i kladným vyjádřením

MIMOŘÁDNÉ ZASEDÁNÍ
DI PČR Praha. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice se
rozhodlo souhlasit s vydáním Územního rozhodnutí
na stavbu logistické haly Běchovice pro firmu SETO
(Elektrolux) dle předložené upravené projektové do-
kumentace. ZMČ podmiňuje svůj souhlas:
a) rekonstrukcí vozovky od Českobrodské ulice po

drážní těleso, včetně statické kontroly a případné
opravy mostu přes Běchovický potok,

b) dodržením logistického řešení rozvozu a svozu bí-
lého zboží firmou SETO dle podmínek předložených
MČ dopisem z 23. 6. 2004.

Podle zápisu z jednání ZMČ

Schůzky Klubu důchodců pokračují i přes prázdniny. I když
v menším počtu, vždy se rádi sejdou ke společnému popovídání

NEBEZPEČNÝ ODPAD

Pravidelně do naší obce přijíždí auto Sběrných su-
rovin, kam můžeme odevzdávat nebezpečný odpad.
Dalším termínem jeho příjezdu je 10. srpen 2004.

 Na obvyklá místa – na křižovatku ulic Do Říčan x
Hasičská přijede v době od 16. 00 do 16. 20.

U prodejny potravin v Běchovicích I bude v době od
16. 30 do 16. 50 hod.

Můžete přinést vše co nepatří do popelnic – roz-
pouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie, pestici-
dy, zářivky, rtuťové teploměry, oleje, barvy, léky, aku-
mulátory a další.

Je potěšitelné, že si občané zvykají na třídění dru-
hotných surovin. V porovnání s rokem 1998, kdy se
v Praze vybralo pouze 200 tun nebezpečných suro-
vin, bylo odevzdáno v minulém roce téměř 800 tun
těchto nebezpečných látek. K tomuto číslu jistě při-
spěli i naši občané, kteří odevzdávají nebezpečné od-
pady při návštěvě aut Sběrných surovin.

Fa  A – Z  STŘÍŠKA

STŘECHY –
       POKRÝVAČSKÉ
                                   PRÁCE

MONTÁŽ
STŘEŠNÍCH OKEN MONTÁŽ OKAPŮ

- střecha na klíč
- nátěry a zateplení
- klempířské práce

- opravy a rekonstrukce
   plochých a šikmých střech
- čištění okapů

A – Z  STŘÍŠKA, ZEMAN
Tel.: 602 931 816, 776 771 044

Tel./Fax: 274 862 409

POKLÁDKA VŠECH STŘEŠNÍCH KRYTIN

ROZPOČET ZDARMA!
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Na úterý 29. června 2004 bylo naplánováno spor-
tovní dopoledne při příležitosti otevření letního atle-
tického hřiště. Všichni se řádně připravili. U hřiště vy-
rostla tribuna, děti si připevnily různobarevná čísla.
Mělo proběhnout klání mezi šesti dvanáctičlennými
družstvy. Ta se shromáždila na hřišti a vyrovnala se
jako kdyby začínala olympiáda. Na tribunu přivedl sta-
rosta obce Ing. Jiří Santolík poslance poslanecké sně-
movny ČR Tomáše Kladívka, za projektanty Mgr. Ta-
maru Janouškovou a za  zhotovitele - firma Brejs a.s.

PROVOZ ZAHÁJEN

- bratry Jiřího a Libora Kunce. Několika hezkými slovy
pak byl zahájen provoz hřiště a došlo i k přestřižení
pásky. Ředitel základní školy Mgr. Jaroslav Svátek
poděkoval za prostor, kde si budou moci děti vyzkou-
šet lehkoatletické discipliny a na ploše přivítal taneční
skupinu paní Sviderské. Pak už se jednotlivá družstva
rozprchla na připravená sportoviště.

Modré družstvo vedené Kryštofem Kolesou zaháji-
lo vrhem medicinbalem, červení s kapitánem Tomá-
šem Forstem si šli vyzkoušet běžeckou dráhu, oran-
žové družstvo Evy Archmanové zamířilo do skokan-
ského sektoru a zelení s růžovými se utkali ve vybíje-
né. Po patnácti minutách se družstva vystřídala a boj
o body pokračoval. Po druhém střídání se však nad
sokolovnu přihnala bouře, která zahnala všechny
účastníky do tělocvičny.  Zde sice bylo dohráno několik
utkání ve vybíjené, ale radost z pohybu na novém hřišti
to už dětem nepřineslo. Škoda, že nedošlo ani na při-
pravovanou štafetu 50 x 150 metrů, na kterou se těši-
la stovka malých i velkých. Měla být vyvrcholením do-
poledne a současně připomenutím stého výročí naší
školy.

Výsledky družstev byly neporovnatelné, protože jen
několika skupinám se podařilo dokončit alespoň tři
disciplíny. Přesto bych chtěl za pěkné výkony pochválit
Jana Papírníka (skok daleký 3,60 m), Arte Migaliho (vrh
medicinbalem 10,6 m) a Tomáše Forsta (běh 7,1 s). Ve
vybíjené se dařilo růžovým a červeným. Doufám, že příš-
tí akci na novém hřišti bude počasí přát více.

Jan Jech

Ve sprintu si nejlépe v družstvu vedl Tomáš Forst

Na doskočišti bylo vidět různé styly

Ing. Santolík zahájil provoz sportoviště a společně s poslancem Tomášem Kladívkem přestřihli pásku.
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Dne 14. června 2004 se sedmáci vypravili na nově
otevřenou výstavu na Pražském hradě. Učitelům je na
internetu k dispozici manuál, který jim umožní získat
základní informace o exponátech a hlavně o HŘE NA
HRAD. Tato hra je doprovodným programem pro děti
k výše jmenované stálé expozici. Je náročností odli-
šena pro první a druhý stupeň ZŠ. Jako cíl si klade
ukázat křížení kulturních, historických, politických a dal-
ších vrcholů naší země. Přibližuje však i místo běžné-
ho každodenního života různě postavených lidí.

Dětský program je postaven jako příběh, v němž
návštěvník není pouze divákem, ale jeho přímým účast-
níkem. Všechny části programu jsou realizovány v čes-
kém i anglickém jazyce.

Dítěti je při příchodu náhodně přidělena jedna z rolí
(učenec, kronikář, rádce, kněz). Třída je tak rozdělena
na čtyři skupiny. Každý vyplňuje jednotlivá políčka pra-
covního listu, kde si natiskne razítko s pojmenováním

PŘÍBĚH PRAŽSKÉHO HRADU

Neobvyklé zážitky měli sedmáci ze své návštěvy
u hasičů ve Strašnicích. Tam byli objednáni díky paní
Monice Kafkové na pondělí 21. června 2004.

Hned v úvodu byli poučeni, jak se mají chovat, kdy-
by byl vyhlášen výjezd k požáru nebo nějaké nehodě.
Také jsme si zopakovali, jak se správně volá na hasič-
skou linku. (Víte to i vy?)

Jirka Miller měl možnost obléci si hasičskou bundu,
ve které lze projít i ohněm. Také přilba se ocitla v na-
šich rukou. A to má cenu přes 6 000 Kč! Teď už také
víme, jak se hasič chrání v zakouřeném prostředí. Jak
může prostor kouře zbavit. Jak dlouho to trvá, než se
vyprázdní cisterna o objemu 8 000 litrů. Co všechno
lze otevřít nářadím, kterému hasiči říkají „Švéd“. Mohli
jsme si potěžkat hydraulické nůžky (24 kg). Viděli jsme

PRAHA Z 35 METRŮ

OHLÉDNUTÍ....

Do připravované publikace
k 100. výročí otevření

školy scháníme perličky
ze školních lavic
- napište nám!

vám za odvedenou práci ještě jednou děkuji, přeji vám
pevné zdraví, hodně štěstí a úspěchů do
nadcházejících let. Z naší školy dále odchází paní
Sulanová, které děkuji za odvedenou práci v mateřské
škole a Honza Křelina, který vykonával na škole civilní
službu. Také on si za-slouží velký dík.

Výhled do nového roku. Školu posílí paní Frýdlo-
vá, která bude učit ve 3. třídě, slečna Žaloudková bude
pracovat ve školní družině a slečna Polánková nastoupí
do mateřské školky. A samozřejmě žáčci do 1. třídy
a děti do mateřské školy. Všem přeji, aby se jim na naší
škole líbilo.

Čeká nás spousta práce. Hned v září se škola spo-
lupodílí na závodech Běchovice a Mladé Běchovice,
novinkou bude spolupořadatelství „Běchovic in-line“,
závodu na kolečkových bruslích. Říjen věnujeme pře-
devším přípravě výročí, abychom vás 13. listopadu
mohli všechny pozvat na oslavu 100. výročí naší ško-
ly. A další cíle? Škola je místopisně centrem obce
a naší snahou je, aby se stala i centrem života obce.
Uvítáme jakoukoli nabídku spolupráce.

Přeji Vám krásný zbytek léta a úspěšný start do no-
vého školního roku.

Jaroslav Svátek
ředitel školy

(dokončení ze strany 1)

speciální „rohožku“, pomocí níž lze nadzvednout tře-
ba i tramvaj.

Také víme, že jedna hasičova směna trvá 24 hodin
a co všechno při ní hasiči musí zvládnout. A při tom
být stále připraveni urychleně (do dvou minut) vyrazit
na místo nehody nebo požáru. Prý to lze  i za půl mi-
nuty!

Na zvláštní tabuli se jmény pražských ulic jsme na-
šli i Mýtní. Vždy tam je uveden i přesný popis cesty od
stanice, aby byl rychlý dojezd na místo. Každý člen
vyjíždějícího družstva ví, jakou má funkci a co je přes-
ně jeho úkolem cestou i na místě zásahu. Zkrátka ha-
sič nemůže být žádný zmatkař.

A lahůdka na závěr: Představte si, že nás seznámili
i s výsuvnou plošinou, která pomáhala při zachraňo-
vání lidí po výbuchu plynu v jednom brněnském domě.
My jsme se na takové plošině dostali až do výšky 35
metrů! Tedy to byl zážitek! Prostě paráda. Děkujeme.

Eva Hlávková a sedmáci

Hromady starého papíru vynesly naší školu na druhé místo
 v celkovém množství odevzdaného sběru
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Ještě jste neslyšeli o azylových domech, kde jsou
provozovány kluby Jahoda? Dobrovolníci tam pomá-
hají dětem znovu nalézt ztracené jistoty a jsou jim opo-
rou.

Jahoda je nezisková organizace, která se snaží zlep-
šovat životy dětí žijících v azylovém domě nebo dětí
jinak znevýhodněných. Jahoda jim nabízí kamarádství,
jistotu a pomoc.

Pro zájemce uvádím: http://jahoda.dobrovolnik.cz.
Dovoluji si připojit i číslo účtu pro případný příspěvek:
127 528 689/0300.

VYBÍJENÁ S JAHODOU

Od 17. století přicházejí lidé k modlitbám na toto
poutní místo a obdivují barokní krásu staveb i uchová-
vaného pokladu. Sedmáci se tam vydali 17. června.

Základ tvoří Santa Casa (Svatá chýše), kterou ne-
chala postavit na začátku 17. století Beninga Kateřina
z Lobkovic. Tato kaple je kopií domnělého domku
P. Marie, přeneseného podle pověsti anděly z Naza-
retu do italského města Loreta.

Uvnitř je stříbrný oltář a socha Madony. Kolem kap-
le byly vybudovány ambity s kaplemi. V klenotnici jsme
si krom jiného prohlíželi vzácnou monstranci ozdobe-
nou 6 220 diamanty. Z loretánské věže se k nám sná-
šela hra 27 zvonků, které se prý prvně rozezněly
v srpnu 1695.

Ještě jsme se zastavili u kostela P. Marie Andělské,
který byl postaven spolu se sousedním prvním kapu-
cínským klášterem v Čechách v roce 1602. O Váno-
cích bývají v kostele vystaveny jesličky s postavami
v téměř životní velikosti.

Prošli jsme se kolem Černínského paláce. Prý je
největším historickým palácem v Praze. Průčelí má snad
délku 150 metrů. Připomněli jsme si i záhady kolem
úmrtí ministra zahraničí Jana Masaryka v březnu 1948.

Eva Hlávková

LORETA  PRAHA

role a zadáním úkolu. Základem je hlavní trasa vedou-
cí místnostmi gotického podlaží Starého královského
paláce.

Na různých místech expozice je šest počítačů
s dotykovými monitory. Po vyřešení posledního úkolu
děti u pokladny dostanou pěkné desky na uložení na-
sbíraných materiálů. Na vrchní straně desek objeví po-
lovinu erbu se znaky čtyř tras.

Sedmáci byli při plnění úkolů úspěšní, a tak si spon-
tánně pochvalovali výuku dějepisu paní uč. Krejzovou.

Úspěch odbourává únavu, a tak jsme ještě zvládli
výstup na věž Svatovítského chrámu. Bylo nádherné
počasí a tomu odpovídala i perfektní vyhlídka. Využili
jsme příležitosti určovat jednotlivé budovy v okolí. Po
prohlídce katedrály, Svatováclavské kaple a hrobky
českých králů jsme ještě určovali podle sgrafitových
ozdob renesanční stavby: např. dům purkrabího Praž-
ského hradu (dnes Muzeum hraček). Porovnali jsme
je s barokem Matyášovy brány, sv. Mikuláše a soch na
Karlově mostě.

Tomáš Pechouš, Eva Hlávková

Okamžik, na které se nezapomíná. Na pravém snímku přebírá své první vysvěddčení
z rukou učitelky Aleny Silovské Eliška Čížková. Na druhé fotografii se Lucka Frejková loučí

v jídelně ZŠ jménem celé třídy se svými učiteli a mladšími spolužáky.

A teď ještě ta vybíjená… Byli
jsme (zájemci z řad dětí naší ško-
ly) pozváni k účasti na některé
akci „Jahodového týdne aneb týd-
ne pro děti a o dětech“. Ten byl
připraven na 1. až 6.  červen 2004.
Na týden, v němž je dětem věno-
vána přímo sváteční pozornost.
Vždyť 1. červen je již dávno Me-
zinárodním dnem dětí!

Vybrali jsme si akci „Nabijte se
s Jahodou aneb turnaj ve vybíje-
né pro skupiny dětí a dospělých“.
Jakub Císař, Lukáš Klicpera,
Kryštof Kolesa,  Artem Migali, To-
máš Pechouš, Tomáš Polesný,
Roman Růžička a Martin Šedivý
se přihlásili k účasti. Velmi si ce-
ním toho, že se rozhodli věnovat
svůj volný čas dětem, které jsou
ve svízelné situaci.

 A jak jsme si vedli? Úspěšně. Hoši vybojovali dru-
hé místo. Ještě musím poznamenat, že turnaj probí-
hal na venkovním hřišti a středeční odpoledne (2.  června)
bylo v závěrečné části hodně deštivé. Finálový zápas
chlapci statečně dohráli za přívalu deště.

Nevzpomínám si však, že by následující den někte-
rý z nich stonal. Přece to nejsou cukrové panenky!

Eva Hlávková
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NA BRUSLÍCH DO PRAHY

Propozice  závodu: In - line Běchovice
Pořadatel  tradičního silničního běžeckého závodu

Běchovice – Praha rozšiřuje svůj program o jízdu na
kolečkových bruslích. Tímto prvním ověřovacím roč-
níkem hodláme založit novou tradici a především vyu-
žít pěknou trať s kvalitním povrchem při vyloučení ve-
řejného provozu. Závod pořádá TJ Sokol Běchovice
ve spolupráci s firmou Coca Cola Beverages Česká
republika, spol. s r.o., ZŠ Běchovice a Městskou částí
Praha 14.

Termín: 26. září 2004
Místo konání: Start na 13 km silnice Českobrod-

ská v Běchovicích, cíl Praha 9-Kyje, Českobrodská uli-
ce – park Jiráskova čtvrť. Trať je totožná s tradiční tratí
běžeckého závodu, její délka je 5 km. Povrch je živico-
vý, kilometry budou označeny po 1 km na vozovce.

Kategorie: Účastnit se mohou dospělí i mládež bez
rozdílu věku i pohlaví. U dětí do věku 15 let je při jízdě
doprovod rodičů nutný. Dosažený čas jednotlivých
účastníků nebude měřen a nebude určeno pořadí v cíli.

Startovní kancelář závodu bude otevřena v sobo-
tu 25. září od 14. 00 do 18. 00 hodin v paláci YMCA Pra-
ha 1, Na Poříčí 12. V neděli 26. září v Běchovicích v zá-
kladní škole od 8.00 hodin. Uzavřena bude v 10.15 hodin.

Start: 10.30 hodin
Přihlášky: Účastník získá ve startov-

ní kanceláři formulář přihlášky (lze po-
užít i formulář otištěný v ŽB), který vy-
plní. Při jeho předání obdrží každý
účastnický diplom, proti kterému si v cíli
vyzvedne překvapení. Písemné při-
hlášky předem nepřijímáme.

Startovné je zdarma. Každý účastník
si dopraví osobní věci do cíle sám v ba-
tohu na zádech. Doporučujeme chráni-
če kolen, loktů, rukavice a především
přilbu.

Bližší informace na tel.:
po 18.00 hodině – 606 515 002,
E-mail: ivana.kafkova@cchbc.com

Trať je uzavřena pouze pro veřejnou
dopravu, autobusy MHD projíždí ve své

původní trase. Závodníkům proto doporučujeme do-
držovat pravidla silničního provozu a pokyny pořada-
telů. S výjimkou startu je třeba jet v pravé části vozov-
ky. Pokračování v jízdě za cílem je zakázané.

Těšíme se na velký zájem místních bruslařů!
Ivana Kafková

(ilustrační foto)

Přihláška k jízdě
 In - line Běchovice

Jméno..................................................................

Příjmení...............................................................

Datum narození...................................................

Adresa.................................................................

............................................................................

Mailová adresa...................................................

Zdravotní stav přihlášeného vyhovuje požadavkům
jízdy In - line na 5 km. Svým podpisem potvrzuji, že
nezavazuji organizátory k odpovědnosti plynoucí
z mojí účasti na jízdě. Děti do 15 let jedou v dopro-
vodu rodičů.

Podpis.........................................
(u mladších 15 let podpis rodičů)

„BĚCHOVICE“ SE ZMĚNAMI

Tradiční závod „Běchovice“ se uskuteční v neděli
26. září 2004. Aby byly závody zajímavější pro diváky,
budou závodníci rozděleni pouze do třech skupin.
V 11.00 hodin odstarují všichni muži nad 40 let. Po
nich v 11.30 hod. se na trať vydají ženy. Při posledním
startu ve 12.00 hodin odstartují společně mistři a muži
do 39 let.

Další novinkou bude elektronické měření startu,
takže každému závodníkovi bude měřen čistý čas
strávený na desetikilometrové trase. V cíli budou zá-
vodníci vyhodnoceni podle kategorií a proběhne spo-
lečné vyhlášení vítězů. Přijďte povzbudit závodníky
na jejich startu.
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39. ročník

MLADÉ BĚCHOVICE
(děti do 14 let)

12. ročník

BĚCHOVICKÁ MÍLE
(mládež od 15 do 18 let)

4. ročník

BĚCHOVICKÁ STOVKA
(pro děti s postižením)

SOBOTA  25. září 2004

Připravuje TJ Sokol Běchovice I, Základní škola
v Praze-Běchovicích pod záštitou Úřadu městské části
Praha-Běchovice. Místo závodů je tradičně na travna-
tém hřišti a jejich zahájení bude v 8. 50 hod.

Závodníci startují na základě přihlášky podepsané
rodiči nebo potvrzené ředitelstvím školy. V závodě
Běchovická stovka startují pouze děti s postižením,
držitelé průkazky TP nebo ZTP-P. Při účasti 3 a více
vozíčkářů se uskuteční závod v jízdě na 100 metrů.

Kancelář závodu bude otevřena od 7. 30 hod. v no-
vých fotbalových kabinách u hřiště! Přihlásit se může-
te na formuláři z této strany, který odešlete nejpozději
22. září 2004 na adresu:

Organizační výbor závodu Mladé Běchovice,
190 11 Praha-Běchovice
nebo telefonicky: 281 931 244 nebo 606 481 222

E-Mail: mb@jechsoft.cz

Nejúspěšnější závodníci na prvních místech v kaž-
dé kategorii dostanou diplomy, medaile a věcné ceny.
Všem závodníkům bude dán diplom za účast. U nábo-
rových běhů I.- III. budou vyhlášeni tři nejlepší z kaž-
dého rozběhu.

Startovní čísla všech účastníků, kteří proběhnou cí-
lem, budou slosována. Vylosovaný závodník získá
horské kolo věnované firmou IPEX.

Informace: http://mb.jechsoft.cz

Přihláška k závodu Mladé Běchovice,
Běchovická míle, Běchovická stovka

Jméno: …………………….…………………….

Příjmení: …………………..…………………….

Datum narození: ……………………………..…

Adresa nebo škola …………………………….

……………………………………………………

Zdravotní  stav př ih lášeného vyhovuje
požadavkům v jeho kategorii.

………………………………………………........
podpis rodičů nebo školy (TJ)

Start. číslo      Čas    Umístění

MLADÉ BĚCHOVICE

Otevřené běžecké závody
pro žactvo a dorost jako

součást 108. ročníku závodu
 „BĚCHOVICE". Letos jsou

pořádány při příležitosti
100. výročí otevření

Základní školy
v Praze-Běchovicích.

Rozpis kategorií s předpokládanou hodinou startu:

MLADÉ BĚCHOVICE
         Kategorie              Ročník narození            Trať
9.00 Nábor I - Dívky 2001 a mladší 50 m

- Hoši 2001 a mladší     50 m
Nábor II - Dívky 2000 60 m

- Hoši 2000 60 m
Nábor III - Dívky 1999 100 m
                - Hoši 1999 100 m

9.40 Nábor IV - Dívky 1997-1998 200 m
- Hoši 1997-1998 200 m

Nábor V - Dívky 1995-1996 300 m
- Hoši 1995-1996 300 m

10.20 Nejmladší žákyně 1993-1994 500 m
Nejmladší žáci 1993-1994 600 m

10.50 Mladší žákyně 1991-1992 600 m
Mladší žáci 1991-1992 800 m
Starší žákyně 1989-1990 800 m
Starší žáci 1989-1990 1000 m

BĚCHOVICKÁ MÍLE
11.20 Juniorky 1987-1988 1300 m

Junioři 1987-1988 1300 m

BĚCHOVICKÁ STOVKA
12.00 Děti bez průvodce 100 m

Děti s průvodcem 100 m
Děti na vozíčku 100 m
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

STAVEBNINY KRUTSKÝ
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193 – 4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
Zdící systém POROTHERM, přesné tvárnice YTONG, ECRIT, cihly, překlady, stropní systém HURDIS
Cement, vápno, sádra, suché maltové směsi, omítky, štuky, betony, lepidla, sanace, keraštuk
Střešní tašky KM BETA, KB BLOK, BRAMAC, TONDACH, střešní okna VELUX, latě, fólie, střešní šindel
Tepelná izolace ORSIL, ISOVER, polystyren DCD IDEAL, hydroizolace, lepenky, tekuté lepenky
Dřevěná okna SEOB WOOD, vnitřní a vchodové dveře, kovové zárubně
Fasádní zateplovací systém, omítky, barvy PRINCE COLOR - DEGUSSA
Komínový systém SCHIEDEL, stavební chemie DEN BRAVEN - akrylát, silikon, bitumen, PU pěna, atd.
Hutní materiál, betonářské sítě, žebírková ocel, I a U profily, stropní nosníky
Betonové plotovky KB BLOK, ztracené bednění, ploty, pletivo
Betonová dlažba, obrubníky, palisády, zahradní architektura BEST - záruka 20 let
SÁDROKARTON - kompletní systém - desky, profily, upevňovací prvky, šrouby atd.
Fasádní a vnitřní barvy PRIMALEX, PRINCE COLOR
Míchačky, nářadí, žebříky, ochranné pracovní pomůcky, atd.

Rozvoz materiálu automobily Man s hydraulickou rukou, Liaz s hydraulickou rukou
Kamionové dodávky na místo určení
Kompletní zásobování staveb
Výpočet materiálu pro vaši stavbu, cenové kalkulace
Půjčovna malé stavební mechanizace -míchačky, elektrická kladiva, řezačky a lamačky dlažby

!! ZAJÍMAVÉ SLEVY - INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!

Již po čtvrté vyrazili mladí rybáři z Běchovic na pra-
videlné soustředění spojené se zahájením sezóny lovu
dravců na oblíbené místo na Oboze u Slapské přehra-
dy. Všichni se již delší dobu těšili na krásný areál na
břehu jezera, který patří firmě ZMA Ostrov a na jeho
provozovatele manžele Staňkovy. Po příjezdu autobu-
sem ve středu večer a po ubytování se první nedočkavci
vydali se svými třpytkami na lov. První večerní lov skon-
čil bez úspěchu a unaveni po cestě brzy všichni usnuli.

Ani čtvrtek nepřinesl výrazné rybářské úspěchy
a pouze zástupci mládeže Tomáš a Martin se mohli
pochlubit úlovky bolena dravého 72 cm a 65 cm. Tím
zachránili čest běchovických rybářů mezi početnými
skupinami ubytovanými v areálu.

Odpoledne všichni vyrazili na kánoích do vzdálené
Žraločí zátoky a na Častoboř. V pátek ráno jsme usku-
tečnili výlet do Sedlčan, kde si mladí rybáři doplnili třpyt-
ky a háčky, které většinou zanechali v pařezech ukry-
tých na dně jezera.

Odpoledne proběhla ukázka z rybářských doved-
ností, test z teoretických znalostí a večer všichni po-
seděli u táboráku, kde si opekli vuřty a strávili večer
při kytaře. Protože ani sobotní lovy nepřinesly žádný
výrazný rybářský úspěch, nezbylo než zkonstatovat,
že letošní úlovky byly nejhorší ze všech soustředění.

ZÁŽITKY MÍSTO ÚLOVKŮ

Důsledkem je pravděpodobně neustále se měnící výš-
ka hladiny jezera z důvodu oprav Orlické přehrady, kte-
rá byla poškozena při záplavách v roce 2002.

To nemění nic na tom, že všichni účastníci prožili
příjemné dny v dobré partě vedoucích i dětí v krásné
přírodě národní rezervace. Příznivou cenu zájezdu bylo
možné udržet díky dlouhodobé spolupráci se správ-
cem areálu, který nám poskytl výraznou slevu na uby-
tování a stravu a ÚMČ Praha-Běchovice, z jehož grantu
byla uhrazena doprava. Děkuji všem vedoucím, kteří
ve vlastním volném čase pomohli toto soustředění za-
bezpečit.

Vladimír Kafka

Vesly nahradili mladí rybáři udice a vydali se na výlet

STAVEBNINY KRUTSKÝ
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Z FOTOKRONIKY OBCE

Snad nejvíc fotografovanou budovou v obci je
Stará pošta, která vznikla už v roce 1748 z bývalé
hospodářské usedlosti. Rozsáhlý objekt sloužil jako
přepřahací stanice pro pošťáky na trase z Vídně
do Prahy necelých sto let až do zavedení železnič-
ního spojení. Poštovní úřad byl zrušen, ale hospo-
da zůstala.

V polovině šedesátých let zničil požár střechu
a muselo dojít k rozsáhlé opravě. Ta se uskutečni-
la v letech 1967 a 1968 (horní snímek). Podařilo
se celou budovu zrekonstruovat téměř do původní
podoby. Jedná se o barokní
stavbu s rozsáhlou klasi-
cistní přestavbou. Protože
v Praze podobnou stavbu
těžko najdete, byla zapsá-
na v Seznamu památkově
chráněných objektů.

V nedávné době byla
opravena hlavní budova.
Dostala nejen nový „kabát“,
ale došlo i k celkové rekon-
strukci interiérů a bytů. Dále
byly zabezpečeny vedlejší
hospodářské budovy, kde
byly vyměněny střešní trá-
my a opravena zvětralá
omítka.

V současné době pro-
bíhá rekonstrukce bývalé
kovárny. Zde by měla vznik-
nout prodejna, ve které by-

Ještě letos v zjara byl na bývalou kovárnu neutěšený pohled

Stav v červenci 2004, kdy je dokončena venkovní fasáda a jsou prováděny úpravy interiérů.

Požár střechy si vyžádal její kompletní stržení

chom mohli koupit vše co
v současné době postrádá-
me. Podle neoficiálních
zpráv by zde měla být trafi-
ka s prodejem květin, suve-
nýrů a jiného drobného zbo-
ží. Při stavebních pracích
byl kladen důraz na zacho-
vání historicky cenných kle-
nutých prostor.

Těším se, až budeme
moci novou prodejnu navští-
vit a seznámit vás s novým
interiérem. Letošní přeměnu
venkovní části staré kovár-
ny zachytil pro fotokroniku
pan Jan Renčín. O dalších
činnostech na objektu bu-
deme čtenáře průběžně in-
formovat.

Jan Jech
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V minulém čísle jsme informovali o fotosoutěži čte-
nářů. Na četné dotazy uvádíme podrobnější pravidla.
Téma snímku: nejzajímavější fotografie z prázdnin.
Formát: libovolný, nejlépe 10x15 nebo v digitální po-
době rozlišení min. 800x1200.
Uzávěrka: 25. srpna 2004
Kam snímky odevzdat:
a) na Úřad MČ Praha-Běchovice
b) do redakce ŽB - Praha-Běchovice, Do Říčan 371
c) zaslat na adresu zb@jechsoft.cz a do předmětu

napsat „SOUTĚŽ“
Vyhodnocení: nejlepší snímky budou otištěny v Životě
Běchovic č. 9, autor vítězného snímku získá poukaz
na bezplatné zpracování jednoho filmu.

Na vaše snímky se těší redakce.

FOTOSOUTĚŽ ČTENÁŘŮ

Každý řidič automobilu dobře ví, čím musí být jeho
vozidlo vybaveno. I cyklista je řidič a kolo je vozidlo.
Proto i jízdní kolo by mělo být vybaveno součástkami,
které jsou důležité pro bezpečnost jízdy. V současné
době, kdy se prázdniny dělí na dvě poloviny, stoupá
i počet dětí, které ke svému zabavení využívají kola.
Připomeňme si, jak má být kolo správně vybaveno.

Především by mělo mít dvě na sobě nezávislé brz-
dy, které umožní v případě potřeby včas zpomalit nebo
zastavit. Další důležitou součástí je zvonek nebo jiné
zvukové výstražné znamení, kterým je možné varovat
ostatní účastníky silničního provozu před hrozícím ne-
bezpečím. K povinné výbavě patří přední bílý světlo-
met a zadní červené obrysové světlo se zdrojem (ba-
terie nebo dynamo). Neměli bychom zapomenout na
přední bílou a zadní červenou odrazku. Kolo by mělo
být vybaveno účinnými blatníky a oranžovými odraz-
kami na obou stranách pedálů. Stejnou barvu by měly
mít i odrazky, které jsou přichyceny ve výpletu kol.
Důležité je nezapomínat ani na kryt řetězu.

Před jízdou by si každý správný cyklista měl kolo
pečlivě zkontrolovat. Nejen prověřit brzdy, ale i tlak
v pneumatikách, čistotu reflektoru a napnutí řetězu.
Občas by neškodilo prověřit dotažení matic a šroubů
a celkové promazání kola. Dobře udržované kolo je
základem bezpečné jízdy.

Červenec byl velmi bohatý na bouřkovou činnost. Tisíce blesků
křižovaly oblohu nad celou Evropou. Doufejme, že se počasí dost
vyřádilo a  v druhé polovině prázdnin se bude usmívat na obloze jen
sluníčko.

CYKLISTO, ZAMYSLI SE

Prahu nemusíme poznávat jen tu současnou, moder-
ní. Můžeme se vrátit o několik desítek let zpátky a zažít ji
při projížďce nostalgickou tramvajovou linkou č. 91.

Počátky nostalgické linky jsou spjaty s Všeobecnou
československou výstavou v roce 1991 (odtud má i tram-
vajová linka číslo), kterou se snažil Dopravní podnik
hl. m. Prahy, akciová společnost zpestřit právě projížď-
kou historickými tramvajemi. Jelikož se akce setkala
s velkým zájmem, stal se provoz této linky tradicí.

Na linku č. 91 jsou vypravovány dvě soupravy (mo-
torový vůz a vlečný vůz, celkem 4 vozy). V současné
době je k dispozici 15 vozů, střídajících se na lince
a na komerčních jízdách. Jedná se o originály vyrobe-
né v rozmezí let 1908–1942.

Cestující linky č. 91 může vidět způsob obsluhy sta-
rých tramvajových vozů (například ruční sypač písku,
ruční obsluhu stěrače předního skla u řidiče atd.). Rov-
něž výkon dopravní služby vlakvedoucím a průvodčí-
mi má dávné historické kořeny. Používané uniformy
jsou co do střihu, látky, knoflíků a dalších doplňků vě-
rohodnými replikami těch, které nosili předchůdci v ob-
dobí první republiky.

NA PROJÍŽĎKU PRAHOU

Historické soupravy tramvají vyjíždějí na svou pra-
videlnou trať centrem města na nostalgické lince č. 91
od konce března do poloviny listopadu ze střešovické
vozovny. Linka je v provozu o sobotách, nedělích
a svátcích a odjezdy linky z konečných stanic jsou vždy
v celou hodinu od 12.00 hodin do 17.00 hodin. Její
trasa je vedena tak, aby cestující zhlédli mnohá zají-
mavá turistická místa.

Vozovna Střešovice – Brusnice – Pražský hrad –
Královský letohrádek – Malostranská – Malostranské
náměstí – Hellichova – Újezd – Národní divadlo – Ná-
rodní třída – Lazarská – Vodičkova – Václavské ná-
městí – Jindřišská – Masarykovo nádraží – Náměstí
republiky – Dlouhá třída – Nábřeží Kpt. Jaroše – Stross-
mayerovo náměstí – Veletržní – Výstaviště.

Přejeme příjemnou zábavu. Jízdné je pro dospělé
25,- Kč, pro děti 10,- Kč.

Dopravní podnik hl. m. Prahy
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Po delší době vás opět zdravím z vinohradského
Bia Illusion a ráda bych se s vámi podělila o jedno
krátké, ale krásné setkání z doby nedávno minulé. Jme-
nuje se Steve Loveček Lichtag – režisér, producent.

Narodil se v roce 1954 ve Znojmě. Jeho otec byl vo-
jenský pilot, matka herečka. Absolvoval literárně dra-
matickou konzervatoř v Brně, obor herectví u prof. Sta-
nislava Zindulky.

Od roku 1979 žil v USA, od roku 1991 žije a pracuje
v Praze. Natočil řadu dokumentárních filmů, většinu
z nich s tématikou podmořského světa. K nejznáměj-
ším patří Carcharias – Velký bílý, který byl v premiéře
uveden na NBC v roce 2001. Steve Lichtag obdržel
více jak dvacet ocenění na mezinárodních festivalech.

V našem kině jsem měla možnost setkání s tímto
„krásným bláznem“ v květnu u příležitosti uvedení jeho
nejnovějšího filmu „Tanec modrých andělů“,  který vzni-
kl na podporu zákazu lovu velryb, ke kterému se ně-
které státy opět chystají přistoupit.

Plníte si dětský sen nebo je to „chycená příležitost“?
Více jak deset let jsem žil na Floridě v těsné blíz-

kosti moře. Když se v roce 1989 definitivně změnila
politická situace v Československu, byl to tak silný
moment, že i přes silné pouto, které mě k moři vázalo,
jsem sbalil kufry a vrátil se domů. Byla to pro mne bez
nadsázky druhá emigrace. Tenkrát jsem pochopil, že
v životě se musí člověk naučit ztrácet. Jsou to vlastně
takové „krásné ztráty“. Vždy je něco za něco. Byl to
návrat domů, ale zároveň jsem opustil něco, co jsem
opravdu miloval. Ta láska nebyla Amerika, ale podmoř-
ský svět. Velice brzy po návratu se ukázalo, že bez
moře už neumím žít. Dlouho jsem přemýšlel a rozhodl
se, že nejlepší bude spojit obě lásky – film a podmoř-
ský svět.

To rozhodnutí bylo jasné, a tak jsem od roku 1994
dělal všechno pro to, abych svou vizi o natáčení pod-
mořských filmů naplnil. Takže jsem vlastně „využil pří-
ležitosti“, že mi v tom nikdo nemůže bránit a začal jsem
si „plnit svůj sen“...

PLNÍM SI SVŮJ SEN
Co říkáte výpravám turistů ve velkém za velrybami

a žraloky?
Celý náš svět se tak trochu zbláznil! V současné

době probíhají v Japonsku a v několika dalších ze-
mích vehementní přípravy na lov velryb ve velkém.
Myslím si, že to je absurdní a hnusné. Teď, v době kdy
naše planeta dovede vyprodukovat pro nás lidi víc než
jsme schopni zkonzumovat, se chystáme vraždit ty
krásné savce ve velkém. Myslím si, že pro lidi i pro
oceány by bylo lepší, abychom je obdivovali živé, než
abychom je pojídali na talíři. Nedělám si dnes žádné
iluze o tom, že lidé budou natolik ukáznění a uvědo-
mělí a nebudou vůbec „narušovat“ teritorium těchto
mořských tvorů. To, my lidé, už dnes určitě neumíme.
Přiblížit se k nim a zase se vrátit není určitě nic, co by
bylo v zásadním rozporu s přírodou.

Co plánujete v nejbližší době?
Po natáčení filmu o velrybách v Karibiku nás teď

čeká ještě hodně práce ve střižně, ale už mě zase
svrbí ploutve a těším se, že po dokončení rozděla-
ných filmů vyrazíme zpět do Karibiku. Je to oblast, kte-
rou docela znám, mám ji rád a je tam ještě mnoho
témat, o kterých bych chtěl natočit filmy. Mám rozpra-
covaný film o delfínech, žralocích a kapustňácích. Který
se podaří dotočit dřív ještě nevím, protože u dokumentů
se hraje podle jiných not než u hraného filmu. Dost
záleží na „hlavním producentovi“ – počasí. Ten má vět-
šinou první i poslední slovo. Takže uvidíme.

Steve Loveček Lichtag opět  v Praze

Jak by vypadaly vaše ideální prázdniny?
Moje ideální prázdniny, i když se přiznám, že dost

dobře nevím co slovo „prázdniny“ znamená, by asi bylo
natáčení někde v modré hlubině za ideálního počasí!
Ale to se většinou neděje, takže takové houbaření na
Šumavě taky není k zahození...

Za rozhovor i za pomoc při záchraně krásných moř-
ských živočichů děkuje Stevu L. Lichtagovi a na se-
tkání s vámi v Biu Illusion se těší

Pavlína Šmídmajerová

Při natáčení se žraloky musí spolupracovat celý štáb
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Blahopřejeme všem spoluobčanům, kteří se do-
žívají v měsíci srpnu  2004 významného životního
jubilea a přejeme jim pevné zdraví.

Zastupitelstvo
Městské části Praha -Běchovice

Život Běchovic – vydává Úřad MČ Praha Běchovice * E-mail: bechovice@zris.mepnet.cz * tel.: 281 932 223 * www.bechovice.org/zivot
Šéfredaktor Jan Jech * Redakční rada: Hana Košťálová, Adam Lázenský, Zdenka Púčeková, Kateřina Zemanová * E-mail: zb@jechsoft.cz.
Dáno do tisku 14. 7. 2004 * Povoleno NVP – č.j.kult.-3-2255/77. * Za obsahovou a názorovou stránku článků odpovídá jeho autor.
Redakce děkuje za pochopení, že některé texty je třeba upravit nebo zkrátit * Sazba a tisk – BETIS spol. s r.o. * Příspěvky přijímáme
do 25. každého měsíce.* Inzerci je možno projednat na ÚMČ Praha-Běchovice. * Do všech domácností Běchovic ZDARMA. * Náklad 700 ks.

Fotografiemi do tohoto čísla přispěli:
Jan Renčín (6), Jan Jech (3),  Dana Vozábová (1),

Monika Kafková (1) , Ivana Kafková (1), Jaroslav Svá-
tek (1), Martin Jech (3), archiv.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

DO CENTRA VLAKEM

Jak bývá zvykem, zajišťují Pražské služ-
by pro občany jednou za dva měsíce vel-
koobjemové kontejnery na odvoz velkých
předmětů.

V tomto měsíci budou přistaveny v so-
botu 14. srpna 2004 na obvyklých místech
– na parkovišti u prodejny v Běchovicích I
a v prostoru bývalého transformátoru u kři-
žovatky ulic Do Říčan a Václava Kovaříka.
Přistaveny by měly být kolem 10. 00 hodi-
ny a odvezeny v neděli odpoledne.

KONTEJNERY 14. SRPNA!

Stále častěji se setkávám s názorem, že cesta do
centra Prahy je rychlejší vlakem než autobusem. Vy-
zkoušejte si to a napište nám.

Odjezdy vlaků ze stanice Praha-Běchovice směr
Praha Masarykovo nádraží:

Poznámka: X - jede jen v pracovní dny
H - odjezd z hl. nádraží

4.41 X 5.11 5.41 X 6.11
6.41 7.00 X 7.11 X 7.30 X
7.41 8.00 X 8.11 X  8.41
9.41 10.41 11.41 12.41

13.41 14.41 15.11 X 15.41
16.11 X 16.41 17.11 X 17.41
18.41 19.19 X 19.41 20.41
21.41 22.41 23.34

Odjezdy vlaků ze stanice Praha Masarykovo nádraží
směr Praha-Běchovice:

 4.00 X   4.30 5.00 X   5.30
 6.00 X   6.30 7.00 X   7.30
  8.30 9.30 10.30 11.30
12.30 13.30 14.00 X 14.30
15.00 X 15.30 16.00 X 16.30
17.00 X 17.30 18.00 X 18.30
19.00 X 19.30 20.30 21.30
22.30 22.30 00.10 H

(Bez záruky)

POUKAZ
Na 5% SLEVU na zpracování fotografií ve

fotosběrně:
Jan Jech, Do Říčan 371

(Platí do konce srpna 2004)

Do našeho zpravodaje často přispívá svými fotografiemi paní
Dana Vozábová – autorka snímku „Žlutá krása“. Jí i vám všem, kteří
se zúčastníte naší fotosoutěže přeje redakce dobré světlo.


